
EsEményEk, bEszámolók

merõsében tiszteletet vívott ki, nyugdí-
jazása után is szívesen látták, látjuk 
viszont Sopronban�

Szerteágazó egyetemi munkája mel-
lett jutott még ideje arra is, hogy cikke-
ket, verseket jelentessen meg a Lila 
Zongora, a Soproni Mûhely, az Ászok-
csavar és más diáklapokban, valamint 
társszerzõje legyen a „Professzorok a 
katedrán” címû verseskötetnek� 

Arról pedig, hogy az erdész szakmai 
közönség teljes mértékben befogadta 
õt, az is tanúskodik, hogy õt választotta 
meg az Egyetem vezetése „Az erdészeti 
felsõoktatás 200 éve I-III.” címû alma-
nach fõszerkesztõjének� Olvasóink kö-
zül sokan tarthatták kézben ezt az or-
szágos díjazásban is részesült, rendkí-
vül igényes kiállítású és rengeteg 
fontos, történeti adatot tartalmazó mû-
vet, sokan õrizhetjük otthon Egyete-
münk szép emlékeként�

Albert Levente professzor kiemel-
kedõ oktató-, kutató- és oktatásszer-
vezõ munkásságát számos hivatalos el-
ismeréssel díjazták: Soproni Egyetem 
Kiváló Dolgozója (1998); Széchenyi 
Professzori Ösztöndíj (2000-2003); 
Apáczai Csere János-díj (2004); Magyar 
Érdemrend Lovagkereszt (2012); A Ma-
gyar Felsõoktatásért Emlékplakett 
(2013); Professor emeritus (2013), 
Szent-Györgyi Albert-díj (2014), A Nyu-
gat-magyarországi Egyetem Tisztelet-

beli Doktora (Doctor Honoris Causa 
2014)�

De számára bizonyára mindig is az 
általa olyannyira szeretett egyetemi 
hallgatók visszajelzései voltak a legfon-
tosabbak� Oktatói-nevelõi munkáját a 
hallgatók több mint 40 díszkorsó ado-
mányozásával minõsítették� Tanítványa 
volt többek között Czigány Ildikó, ha-
zánk elsõ nõi fõpilótája, aki így emlé-
kezett vissza Sopronra és ott az egyik 
kedvenc professzorától tanultakra: 
„Nem hagyott nyugodni régi vágyam, és 
felnõtt fejjel felvételiztem a Nyugat-Ma-
gyarországi Egyetem Erdõmérnöki Ka-
rára. Felvettek! S feltárult elõttem egy 
színes világ, ahol a populációdinamika 
tudományától kezdve a kémia költésze-
téig mindennel megismerkedtem, mert 
ez az egyetem valóban gazdag spektru-
mát nyitja meg a mai életünkbõl több-
nyire hiányzó világnak. Az erdõ mate-
matikája, a fa testének élete, egy ba-
rackillatú nyári nap konjugált diénekre 
bontott analízise, vagy egyszerûen csak 
egy kutyatársam felismerése, ez mind 
része és lényege a Sopronban töltött 
napjaimnak, melyek nélkül kevesebb 
lennék…” 

Albert professzor úr ösztönösen tud-
ta, hogy minden diákban rejlik potenci-
ál, és az oktató feladata az, hogy segít-
se õt az énje kiteljesedésében, fejlõdé-
sében� Nekünk oktatóknak az a legfõbb 

feladatunk, hogy támogassuk, megih-
lessük diákjainkat, hogy végül õk min-
ket oly sok tekintetben túlszárnyalva 
lehessenek értékes tagjai a társadalom-
nak, és boldog, értékes munkát gyü-
mölcsözõ életet élhessenek� 

Professzor úr ezt nálam jóval szeb-
ben fogalmazta meg Ne siess (Végzõs 
hallgatóimnak) címû költeménye egy 
stófájában: Várd ki a harangszó végét, 
Ne siess, Ne csak értsd, érezd is az életet, 
Szíveddel legyen teljes minden pillanat, 
Repülj, hagyd, hogy a fény, Simogassa 
az arcodat.”

Szeretettel és tisztelettel köszöntünk 
Téged professzor úr 80� születésnapod 
alkalmából utólag is, kívánva további 
jó egészséget és gyermekeid, unokáid 
körében megélt szép napokat!

Dr. Heil Bálint dékán, SoE EMK
Fotó: SoE 

A 25 fõ között az MTA doktorai auto-
matikusan szerepelnek, ami ebben az 
esetben öt fõt jelent (Bartha Dénes, 
Heltai Miklós, Lanszki József, Rédei Ká-
roly és Tolvaj László)� Emellett öt aka-
démikus (Csákiné Michéli Erika, Du-
dits Dénes, Faragó Sándor, Mátyás Csa-
ba és Rajkai Kálmán) a 25 fõs létszámon 
felül tagja a bizottságnak�

A bizottság alakuló ülésére 2023� 
november 20-án, online formában ke-
rült sor� Ennek keretében került sor a 
tisztségviselõk megválasztására� Elnök-
nek Bartha Dénest, alelnököknek Bidló 
Andrást, Bejó Lászlót és Náhlik And-
rást, titkárnak Hirka Anikót választot-

ták. Tiszteletbeli elnökök Mátyás Csaba 
és Faragó Sándor. A bizottságnak há-
rom albizottsága van (erdészettudomá-
nyi, faanyagtudományi, vadbiológiai és 
vadgazdálkodási), amelyek vezetõi az 
alelnökök�

Az ETB fõ célja, hogy összefogja a 
tudo mányos minõsítéssel rendelkezõ 
szakembereket, minél inkább bevonja 
õket az erdészettudomány vérkeringé-
sébe� Ezen túl kiemelt feladatnak tekinti 
az erdészeti gyakorlat felé való kapcso-
lattartás és tudásátadás erõsítését is�

A 2024-es évre konkrét célkitûzés 
„A bükk és bükkösök Magyarorszá - 
gon” címû monográfia elkészítése és 

megjelentetése� Ez a tervek szerint 
2024 õszén jelenik meg, és egy temati-
kus akadémiai rendezvény keretében 
kerül majd bemutatásra�

Dr. Hirka Anikó, MTA ETB
Fotó: MTI

Az MTA Erdészeti Tudományos Bizottságának mandátuma 2023. év végével lejár, 
ezért az õsz során választásokra került sor, aminek eredményeként elsõ körben 
a következõ 3 évre megválasztották az Erdészeti Bizottsághoz tartozó köztestü-
leti tagok (tudományos fokozattal rendelkezõk) közül a 25 tagú bizottságot.

Újjáalakult az MTA Erdészeti Tudományos 
Bizottsága
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